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(Kort bemærkning). 

Askjær Jørgensen (FP): 
Når jeg har bedt om en kort bemærkning, 

er det kun, fordi ministeren tog fat på det 
med usandheden. Nu vel, så må vi altså ac- 
ceptere, at dette, at man forhindrer danske 
landmænd i at dyrke jorden rationelt, ikke 
medfører arbejdsløshed. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges, idet 107 stemte for, 36 imod; 7 
stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  forskellige 

lovbesiemmelser som følge af  ændringer i na- 
turfredningsloven. 

(Lovforslag nr. L 131. Fremsat 16/12 77. 
Første behandling 20/1 78. Betænkning 20/4 
78. Anden behandling 26/4 78. Tillægsbe- 
tænkning 28/4 78). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges, idet 106 stemte for, 21 imod; 24 
stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Anden (sidste) behandling af: 

Forslag til folketingsbeslutning om særlig 
støtte til EFG-elever m. v. [af Palle Simonsen 
(KF), Svend Andersen (Rosk. a.) (FP), Chri- 
stophersen (V), Jes Schmidt (CD), Jens Møl- 
ler (KrF) og Hjortlund Christensen (DR)]. 

(Beslutningsforslag nr. B 89. Fremsat 19/4 
78. Første behandling 27/4 78. Betænkning 
28/4 7 8 ) . .  

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Jeppe Kristensen (V): 
Jeg vil gerne på venstres vegne beklage, at 

der tilsyneladende ikke kan samles et flertal 
for det forslag til folketingsbeslutning, vi her 
har liggende på bordet. Drøftelserne siden 
fremsættelsen og førstebehandlingen i tors- 
dags har ikke givet os bedre begrundelse for, 
at man kan komme med det dokument i fi- 
nansudvalget, som skal give en bevilling til 
Statens Uddannelsesstøtte og til EFG-elever 
på 110 mill. kr. Undervisningsministerens r 
redegørelse vedrørende de statsretlige aspek- 
ter af finansudvalgets aktstykke er ikke klar, 
sådan at man kan sige, at der kan tages stil- 
ling for eller imod. Vi mener altså, at det kan 
tolkes, og jeg vil gerne sige, at når seks parti- 
er i folketinget, repræsenterende næsten 
halvdelen af folketingets medlemmer, ikke 
har ment, at fremgangsmåden er rigtig, burde 
tvivlen være kommet de medlemmer til gode. 

Jeg vil gerne sige for venstres vedkommen- 
de også, at hvis der var kommet forslag frem 
-  måske to -  om Statens Uddannelsesstøtte 
og EFG-elevstøtten hver for sig, ville vi have 
taget en drøftelse af spørgsmålene og set med 
velvilje på de uddannelsessøgendes forhold. 
Det er jo et års tid siden, vi havde en virke- 
lig gennemgående drøftelse af det, og tiden 
er vel inde til, at man skal se, hvordan den 
lovgivning, der er gældende, virker. 

Jeg opfordrer til at stemme for det forelig- 
gende forslag til folketingsbeslutning. 

Gerda Møller (KF): 
Det er egentlig fantastisk, at vi har en un- 

dervisningsminister, der afviser et ønske fra 
seks partier repræsenterende 86 mandater her 
i folketinget, altså ganske få mandater fra at 
være et flertal, afviser vores ønske om at 


